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مذاکرات وین تا پایان هفته ادامه دارد؛

استمرار گفت وگوها در قالب کارگروه های سه گانه

سیاسی

تجمع معلمان استان های مختلف 

پشت ایران را خالی کنند

نامه های در گونی

کتاب نبود

نیکولاس لطیفی

افشاگری جدید احمدی نژاد

زیدآبادی احضار شد

انتظار نداشته باشید

شماری از معلمان استان های مختلف کشور در مقابل اداره کل آموزش 
و پرورش تجمع کرده و خواســتار توجه مســؤولان و پیگیری خواسته های 
خود از ســوی مسؤولان کشــوری علی الخصوص وزیر آموزش و پروش 
شدند. معلمان در این تجمعات، خواستار تصویب و اجرای طرح رتبه بندی 
معلمان بر اساس اسناد بالادستی و اجرا و بهره مندی کامل و حقیقی از منافع 
واقعی آن شدند. طرحی که به گفته منادی سفیدان، عضو کمیسیون آموزش و 
پرورش مجلس بر اساس آن نباید دریافتی معلم کمتر از ۸۰ درصد حقوق و 
فوق العاده های یک استاد دانشگاه که همتراز او در وزارت علوم است، باشد. 
این همترازی با توجه به اینکه اکثریت معلمان لیسانس و فوق لیسانس هستند، 

معادل سازی خواهد شد.

پیرمحمد ملازهی، تحلیلگر مســائل سیاست خارجی، گفت: »تعارض 
منافع واقعیتی اســت که میان روس ها و چینی ها با غربی ها وجود دارد اما در 
اینجا مشــخصا دو مسئله به چشــم می خورد؛ یکی فشار اسرائیل بر آمریکا 
و اروپایی هاســت که باور دارند ایران در آســتانه نقطه گریز است. دوم آنکه 
روس ها سعی می کنند به نوعی نقش میانجی را برای ایران و غربی ها ایفا کنند«. 
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی درباره نقش روسیه و چین در مذاکرات 
اظهار کرد: »این دو کشور جانب غربی ها را نمی گیرند اما حتما بر اساس منافع 
خود عمل می کنند و اگر احســاس کنند که منافعشان تهدید می شود، پشت 
ایران نمی ایستند. علاوه بر این می بینیم که اساسا خیلی اصرار ندارند که ایران 
با غربی ها به نتیجه برســد زیرا آمریکا بحث  خاورمیانه، عربستان و اسرائیل 
را به برجام گره زده اســت و ایران هم زیر بار نمی رود. از سوی دیگر آمریکا 
می خواهد موضوعاتی مانند تکنولوژی موشــکی را هم در مذاکرات بیاورد 
که ایران این موضوع را خط قرمز خود اعلام کرده اســت و در نهایت آمریکا 
می خواهد ایران متعاقب احیای برجام از روسیه و چین فاصله بگیرد. در این 
شــرایط روسیه و چین هم چندان تمایل ندارند که توافقی به دست آید. البته 
این را هم بگویم که اگر نظر چین و روسیه تعیین کننده شود، آن زمان است که 
مناسبات اقتصادی تعیین کننده است و بعید است چین که تجارت هنگفتی با 

آمریکا دارد، پشت ایران بایستد«.

امیری فر درباره ســفرهای اســتانی احمدی نژاد و نامه های مردمی بیان 
کرد: »ســفرهای استانی به این جهت بود که یک سری گروه ها را می آوردند 
و نامه های کیلویی از مردم می گرفتند و به آن ها هم وقت نمی شــد رسیدگی 
کنند و کلا جنبه تبلیغاتی داشت. البته اصل کار یعنی سفر استانی خیلی خوب 
اســت که مردم با مســئولین خود آشنا شوند اما اینکه نتیجه چه می شود، این 
سفرها نتیجه ای نداشت. خیلی خیلی کم به نامه ها توجه می شد؛ گونی گونی 
نامه می آوردند و اصلا نمی رسیدند به آن ها رسیدگی کنند برخی از نامه هایی 
که شاخص بود را رسیدگی میکردند و نهایتا بیست درصد را میخواندند«. او 
درباره شــباهت رفتارهای رئیسی و احمدی نژاد در سفر های استانی به »خبر 
سراسری« گفت: »نباید فراموش کرد که اصل سفر خیلی خوب است لذا چهره 
به چهره شــدن با مردم خیلی ارزشــمند است اما نتایج آن با سی هزار نامه را 
باید ببینیم چه می شود. آقای روحانی هم این سفر ها را می رفت اما نتایجی 
نداشت؛ آقای رئیسی با مردم صحبت و گفتگو میکند و در نهایت اول کارشان 
خیلی مهم اســت که بداند مردم فشار گرانی و تورم را تحمل میکنند. باید به 

مرور دید که نتایج سفر های آقای رئیسی چه می شود«.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس درباره دیدار های 
حاشــیه ای دو و چند جانبه رئیس مجلس بــا بیان اینکه با وجود حضور 16 
رئیس و نایب رئیس مجالس کشورهای مختلف در اجلاس، رئیس جمهور 
ترکیه فقط با رئیس مجلس کشورمان دیدار دوجانبه داشت، اضافه کرد: درباره 
هدایایی که طبق پروتکل های دیپلماتیک در این گونه جلسات بین کشورها 
رد و بدل می شود، حواشی و خبرسازی هایی انجام شد که متاسفانه واقعیت 
ندارد. هم ارزش ریالی که درباره تابلویی که به آقای اردوغان اهدا شد مطرح 
شد غیرواقعی و فضایی ارزیابی شده است و هم هدیه ای که رئیس جمهور 
ترکیه به آقای قالیباف اهدا کرد، کتاب نبود و یکی از صنایع دستی ترکیه بود.

نیکولاس لطیفی در آخرین مرحله از رقابت های فرمول یک تصادف 
کرد و باعث شد همیلتون قهرمان نشود و به رکورد تاریخی خود نرسد!بعد 
از تصادف او به دلیل ورود ماشین امنیتی به مسابقه، فاصله زمانی همیلتون 
و ورســتاپن از بین رفت و در نهایت راننده هلندی در دور آخر توانســت 

همیلتون را بگیرد و قهرمان شود.
ورستاپن قبل از ســانحه تصادف لطیفی لاستیک های ماشین خود را 
به نرم تغییر داد اما همیلتون که در فاصله 6 دور به پایان مســابقه تصور می 
کرد به دلیل اختلاف 1٢ ثانیه ای قهرمان اســت، لاستیک های ماشین خود 
را عوض نکرد.بعد از این اتفاقات، نام نیکولاس لطیفی ســر زبان ها افتاده 
است. خیلی از رسانه های جهان او را عامل تغییر نتیجه فرمول یک قلمداد 
کردند. این راننده فرمول یک زاده کاناداســت ولی اصلیتی ایرانی دارد. پدر 
او یکی از ســرمایه داران کانادایی اســت و چند مجموعه غذایی را تحت 

مالکیت خود دارد.

سال ۹1 همان هایی که ما مامور می کردیم بروند و بازار را کنترل کنند و 
هر کس هر چقدر ارز می خواهد به او بدهند، خود آنها ارزها را می گرفتند و 
کنار می گذاشتند تا گران شود و بعد بفروشند!کسی که خودش منفعت دارد، 
نباید در موضع تصمیم گیری باشد. این موجب فساد می شود. کسانی بودند 
که تا چند سال بعد، به پیمانکارهایشان سکه و ارز می دادند! هم گرانتر می 
دادند و سود می بردند و هم دولت را زدند و به تصور خودشان سود کردند!

احمد زیدآبادی فعال سیاســی اصلاح طلب با انتشــار پیامی در کانال 
تلگرامی خود از احضارش به شــعبۀ ۵ بازپرســی دادســرای اصفهان خبر 

داده است.
احمد زیدآبادی فعال سیاســی اصلاح طلــب در کانال تلگرامی خود 
نوشــته است: ابلاغیه از طرف شــعبۀ ۵ بازپرسی دادسرای اصفهان بود که 
طبق آن به عنوان "مطلع" باید در روز هفتم دی ماه خودم را به آنجا معرفی 

کنم در غیر این صورت "جلب" خواهم شد.

سیدحسین موســویان با تاکید بر واقعیات موجود در روند مذاکرات 
وین گفت: نباید انتظار داشت با دو دور مذاکره، توافق حاصل شود.

او می گویــد در دوره ی قبــل طبــق گفته ی روس هــا، ۹۰% و طبق 
اظهارات برخی اروپایی ها، ۸۰% متن، نهایی شــده بوده اســت و عراقچی 
به نقطه ای رســیده بوده که می توانسته بخش باقیمانده را سریع نهایی کند؛ 
در نهایت تصمیم کشــور بر این می شــود که ادامــه ی مذاکرات با دولت 
 جدید باشــد و فرصت نهایی کردن توافق در اختیار دولت آقای رئیســی 

است.

اخبار ویژه ...

شرکت های زیان ده باید از لایحه بودجه سال 
آینده حذف و مسیر انحلال یا اصلاح را طی کنند

ســرویس سیاســی-  محمدباقر قالیباف در 
نشســت علنی مجلس شورای اســلامی با اشاره به 
گزارش کمیســیون برنامه و بودجه و محاسبات در 
مورد عملکرد بودجه ســال 1۳۹۹، عملکرد شــش 
ماهه سالجاری و پیشنهادی سال 1۴۰1 شرکت های 
دولتی، بانکها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت، 
گفت: نکاتی را مسئولان سازمان برنامه، وزیر اقتصاد 
و رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس درباره این 
گزارش مطرح کردند، همه نظر واحدی داریم مبنی بر 
اینکه بند ی تبصره ٢ قانون بودجه سال 1۴۰۰ درباره 
بودجه شــرکت ها و ساختارها اجرا نشده است. اما 
ما از چه کســی باید سوال کنیم که چرا این مصوبات 

اجرا نمی شود.
رئیس مجلس شــورای اسلامی افزود: ۹ ماه از 
سال جاری گذشــته است و سازمان برنامه گزارش 
بودجه بیش از ٢ هزار هزار میلیارد تومانی شرکت ها 
که بیش از بودجه عمومی کشــور است را به مجلس 
ارائه کرده اســت. از ســال قبل هم معلوم بود که این 
شرکت ها باید اسناد مالی را امضا کنند اما هیچ کدام از 
شرکت ها امضا نکردند. سازمان برنامه این موضوع را 
پذیرفت و گزارش آن را به مجلس داد، ما هم پذیرفتیم 
اما این عادت تخلف و خلاف قانون عمل کردن را در 

شرکت ها انجام می دهند.
قالیباف ادامه داد: سال گذشته نیز تصویب شد 
که شــرکت هایی که وظیفه دولتی و حاکمیتی انجام 
می دهند، شرکتی نباشند. وزیر اقتصاد نیز در گزارش 
خود به این موضوع اشــاره کرد. سوال اینجاست که 
آیا دولت در لایحه بودجه سال 1۴۰1 این شرکت ها 
را حذف کرده اســت؟ خیر. همه حرف هایی که در 
اینجا زده می شود و می گوییم که نباید انجام شود در 

لایحه بودجه سال 1۴۰1 دوباره شاهد خواهیم بود.
وی یادآور شد: اگر اینگونه بودجه را بررسی و 
تعامل کنیم، نهایتا شرکت ها همین مسیر خود را که 
در دهه های گذشــته طی کرده اند ادامه می دهند و 
ما قانون تصویب می کنیم اما شــرکت ها کار خود را 
انجام می دهند. بنا بود پاداش شرکت ها بعد از بهره 
وری و نتیجه ســود و زیان، داده شود، بنا شد حقوق 
شرکت ها از طریق شــبکه دولتی پرداخت شود اما 
چگونه پاداش و حقوق مجامعی که برگزار نشــد و 

سندی را امضا نکرده اند، پرداخت شد.
رئیس مجلس شــورای اسلامی در ادامه اظهار 
کرد: امروز بودجه بدون امضای مجامع شرکت ها به 
مجلس آمده است، بنده، سازمان برنامه، وزیر اقتصاد 
و کمیسیون تخصصی برنامه و بودجه مقصر هستیم. 

آقای خاندوزی گفتند آن هایی که وظیفه دولتی دارند 
نباید شــرکت باشند اما در لایحه سال 1۴۰1 همه آن 
ها شــرکت هستند. حداقل تفاهم کنید که در جریان 
بررسی لایحه در کمیسیون تلفیق بودجه، این شرکت 
ها حذف شــوند و اگر حذف کردیم دولت اجرا کند 
و نتیجه این نباشــد که بعد از ۹ ماه گزارش بودجه به 

مجلس بیاید و ببینیم این گونه نیست.
وی افزود: گروه کاری متشکل از کمیسیون های 
تخصصی مجلس که طی فرصت 1۰ روزه باید بودجه 
را بررسی کنند و مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات 
باید عملکرد شــرکت ها را به طور دقیق برای اعمال 
در تلفیق بودجه بررســی کنند و شــرکت هایی که 
بنا اســت با آن ها تسویه حســاب شوند مشخص 
شــود، به عنوان مثال اگر ۳۰ شرکت از ۳۷۷ شرکت 
 باید تعطیل شــوند یا به واحد اداری تبدیل شــوند 

مشخص شود.
قالیباف با اشاره به اظهارات وزیر اقتصاد، گفت: 
بحــث مربوط به ارتباط شــرکت ملی نفت و دولت 
از موضوعاتی اســت که قبلا تصویب شده اما اجرا 
نشــده است و در لایحه بودجه سال آینده باید مورد 
توجه قرار گیــرد. ما باید با دولت توافق کنیم که در 
سال 1۴۰1 وضعیت شرکت ها تعیین تکلیف شوند، 

همچنین درباره تعیین تکلیف شــرکت های زیان ده 
که در ۳ سال گذشته زیان ده بودند توافق کنیم که برای 
سال آینده بودجه ای نداشته باشند و مسیر انحلال یا 
اصــلاح خود را طی کننــد.   رئیس قوه مقننه یادآور 
شد: بدهی های معوق سررسید شرکت های دولتی 
از موضوعات دیگری است که باید مورد توجه قرار 
گیرد، نزدیک به ۵۰ درصد بدهی شرکت ها در بدهی 
های معوقه برای شرکت ملی نفت است که تاثیرات 

جدی بر بانک ها می گذارد. 
اگر ما دنبال جلوگیری از خلق نقدینگی هستیم 
و تسهیلات را به پروژه های سرمایه گذاری می دهیم 
باید شــرکت هایی که بدهی های آن ها معوق شده 
با بانک تسویه حساب کنند که فرصت برای سرمایه 

گذاری های بعدی ایجاد شود.
قالیباف با تاکید بر تشــکیل گروه کاری ویژه، 
گفــت: این گروه کاری عملکــرد تبصره مذکور را 
بررسی کند تا در کمیسیون تلفیق بتوانیم پیگیری کنیم 
و بودجه سال 1۴۰1 که اولین بودجه دولت سیزدهم 
است با تفاهم و اتفاق نظر به تصویب برسانیم، بودجه 
ای که کاملا اجرایی باشد و دولت مصمم به نظارت 
باشــد تا هر آنچه در بودجه تصویب شده اجرا شود 
نه آن چیزی که در لایحه به مجلس ارائه داده است.

سرویس سیاسی-  مذاکرات با روندی نسبتا 
مثبــت و رو به جلو پیش رفت و هم چنان طرف ها 
در زمینه شناســایی نقاط اختلافی در حال نزدیک 

شدن به یک اتفاق نظر هستند.
 پــس از این مرحلــه که احتمالا بــه بعد از 
تعطیلات ســال نو میلادی موکول خواهد شــد، 
بــرای برطرف کــردن اختلاف ها بر ســر مواضع 

مذاکره خواهد شد.
مذاکرات وین از پنجشنبه هفته گذشته تا کنون 
در جریان اســت و با ورود هیات آمریکایی به وین 
در پایان روز یکشــنبه هفته آینده انتظار اســت که 
روند گفت وگوها با جدیت و ســرعت بیشــتری 

پیش رود.
رایزنی ها در روز دوشنبه هفته جاری در وین 
در ســطح کارگروه های ســه گانه لغو تحریم ها، 
اقدامات هسته ای و زمان بندی توافق و نیز در تعامل 
با انریکه مورا هماهنگ کننده مذاکرات میان ایران و 
1+۴ و آمریکا ادامه یافت و به نظر می آید این روند 

در چند روز آینده ادامه داشته باشد. 
از این رو بعید اســت تــا پایان هفته جاری و 
جمع بندی مســایلی که تا کنــون مورد بحث قرار 
گرفته اســت، شاهد تشکیل کمیســیون مشترک 
برجــام در ســطح معاونان سیاســی وزیران امور 

خارجه ایران و 1+۴ باشیم.
گفتنی اســت هیات های مذاکره کننده ایران 
و 1+۴ در چند روز گذشــته در حال مذاکره برای 
اعمال پیشــنهادات ایران بر روی پیش نویس وین 

6 هستند.
علی باقری رییس تیم مذاکراتی ایران در پاسخ 
به اینکه آیا درباره پیشــنهادات جدید ایران مذاکره 
شروع شــده اســت؟ گفت: در چند روز گذشته 
چندین جلســه در ســطح کارشناســی و مقامات 
ارشــد مذاکره کننده داشتیم که اصلاحات، دیدگاه 
هــا و پیشــنهادات طرف ایرانی که بــر روی متن 
پیش نویس های وین 6 اعمال شــده بود گفت وگو 

کردنــد و این گفت وگوها مثبت و رو به جلو بوده 
است. 

بدون شک پیشرفت در این مرحله از مذاکرات 
مبتنی بر حضور فعال، ایده های مبتکرانه و انعطاف 

از سوی همه طرف هاست. 
مذاکــره کنندگان ایرانی چه در دورهای قبلی 
مذاکرات در دولت حسن روحانی چه در این دوره 
از مذاکرات نســبت به اینکــه طرف های غربی با 
وجود شــعار و ادعای تــلاش برای احیای برجام، 
به ندرت ایده یا متن تازه ای روی میز گذاشــته اند، 

انتقاد داشتند. 
در روزهای گذشــته در وین نیز بارها طرف 
ایرانــی به طرف هــای مقابل توصیه کرده اســت 
کــه به جای اینکه صرفا بــه اعلام موضع در مورد 
پیشــنهادات ایران بپردازند، خودشــان هم ایده ها 
یا پیشــنهادات تــازه ای برای کاهــش اختلافات 
 یا دســتیابی بــه راه حــل برای رفــع اختلافات 

ارائه دهند.
باید یادآور شــد که در فاصله دور ششــم و 

دور هفتم، طرف هــای اروپایی بارها در پیام هایی 
اعــلام کــرده بودند کــه ایده های تــازه ای برای 
پیشــبرد گفت وگوهــا و کاهش اختــلاف نظرها 
دارنــد اما اکنون که مذاکرات آغاز شــده اســت 
بیش تر بــه موضع گیری های تند و ســختگیرانه 
پرداخته اند و هــم چنین نمایندگی مواضع آمریکا 
در مذاکرات را داشــتند به جای آنکه در این رابطه 
 آمریــکا را به کاهــش فشــارها و تحریم ها قانع 

سازند. 
علی باقری در این رابطه نیز اعلام کرد، درباره 
لغو تحریم ها و اقدامات هســته ای در محورهای 
متعددی بین دو طرف اختلاف وجود داشته و دارد 

که در پیش نویس وین 6 هم مشهود بوده است. 
به ویژه در بحث هســته ای اختلافات متعدد و 
متنوع بوده اســت اما در این زمینه هیچ ابتکاری از 
ســوی طرف مقابل دریافت نکرده ایم در حالی که 
ایــران در چارچوب اصلاحات و پیشــنهاداتی که 
بــه طرف مقابل داد، دیــدگاه  هایش را درباره این 

اختلافات بیان کرد.

رئیس مجلس با اشاره به گزارش عملکرد بودجه شرکت های دولتی در سال گذشته و جاری، گفت: بودجه شرکت های زیان ده
 و شرکت هایی که خلاف قانون عمل کرده اند از لایحه بودجه سال آینده باید حذف شود و گروه کاری ویژه ای در مجلس عملکرد 

این شرکت ها را برای بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۱ بررسی خواهند کرد.

قالیباف با انتقاد از عملکرد بودجه شرکت ها:

سرویس سیاسی-سخنگوی شورای نگهبان به سوالی درباره بودجه در نظر گرفته شده برای این نهاد در لایحه بودجه 1۴۰1 پاسخ داد.
هادی طحان نظیف در شبکه اجتماعی توییتر و در پاسخ به کاربری که از وی پرسیده بود: »در لایحه بودجه 1۴۰1 ذیل بودجه شورای نگهبان، برای 
»برنامه نظارت بر اجرای انتخابات« نزدیک به 166 میلیارد تومان در نظر گرفته شــده اســت. سال 1۴۰1 انتخاباتی داریم؟« گفت:»فعالیت های زیرساختی، 

تشکیلاتی، آموزشی، به روزرسانی و توسعه سامانه های نظارتی و سازماندهی ناظران فقط برای سال انتخابات نیست، کاری پیوسته است«.

سخنگوی شورای نگهبان توضیح داد؛

علت تعیین بودجه نظارت بر انتخابات در سالی که انتخابات نداریم

سرویس سیاسی- رئیــس سازمان 
انرژی اتمــی دربــاره آخرین وضعیت 
نیروگاه بوشهر،گفت: این نیروگاه پس از 
اورهال مجددا در 1۰ دی ماه فعالیت خود 

را آغاز خواهد کرد.
محمد اســلامی رئیس ســازمان 
انرژی اتمی در حاشــیه مراســم توسعه 
کاربرد پرتوها در صنایع غذایی در جمع 
خبرنگاران در پاســخ به ســوالی درباره 
همکاری های ایران و آژانس گفت: روابط 
ما با آژانس باید براساس اساسنامه، قوانین 
و پادمان و NPT باشد که متاثر از همین ضوابط و قوانین در تعامل هستیم و آژانس 
بر فعالیت های ما نظارت دارد. آنچه در رسانه ها منتشر می شود مربوط به عملیات 

روانی و مسائل سیاسی جریان مقابل است.
وی افزود: در مقابل ما جریانی است که به هیچ وجه توسعه علمی و فناوری 
در ایران را برنمی تابد و با این اتهامات و ایجاد القا و جوسازی و عملیات روانی 
اینگونه القا می کند که ما هدف غیرموجهی داریم و به بحث عدم اشــاعه متعهد 
نیستیم که هیچکدام از آنها هیچگاه وارد نبوده و نیست، به ویژه رژیم صهیونیستی 

خیلی به این مسائل دامن می زند.
رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار داشت: نسبت به این عملیات های روانی 
هیچگونه خللی به خودمان راه نمی دهیم. ما کارمان را انجام داده و به پیش می بریم 

و امید داریم از این مرحله نیز عبور کنیم.
اســلامی درباره توافق بین ایــران و آژانس در خصوص نصب دوربین در 
مجتمع کرج اظهار کرد: کرج و ســایر مواردی که در برجام بوده خارج از پادمان 
است؛ اگر که برجام یک معاهده بوده که طرفین آن تعهداتی داشتند، وقتی آن ها به 
تعهداتشان عمل نکرده و تحریم های ظالمانه و غیرقانونی شدید را علیه ایران اعمال 
کردند، دلیلی ندارد که درباره تعهدات برجامی به ما فشار بیاورند. ما در چارچوب 

پادمان و NPT اقدام خواهیم کرد و هیچ چیز غیر از آن را قبول نمی کنیم.
وی در پاسخ به سوالی درباره دستور کار هیئت سازمان انرژی اتمی حاضر 
در وین، افزود: دســتور کار ما با آژانس درباره مطالب ادعایی است که پاسخ های 
آن داده شده است. موارد ادعایی مواردی هستند که در برجام بسته شده و اگر قرار 
است برجام عملیاتی شود همه طرف ها باید به تعهدات خود عمل کنند. نمی شود 
بخشــی که مربوط به ایران اســت صد در صد انجام شود و ایران متعهد باشد اما 

طرف های مقابل هیچکدام از تعهدات خود را انجام ندهند.
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: امیدوارم در مذاکرات، منطقی حاکم باشد 
که به اصول و ضوابط پایبند باشند و اگر قرار است به برجام عمل کنیم آنها هم باید 
به برجام عمل کنند و اگر چنین قراری نیست ما در چارچوب پادمان کار می کنیم، 

باقی ماجرا نیز فقط فشار سیاسی است.
اسلامی درباره آخرین وضعیت نیروگاه بوشهر توضیح داد و گفت: تا تاریخ 
1۰ مهر 1۴۰۰ حدود ۵٢ میلیارد کیلووات برق به شــبکه انتقال داده شــد و از 1۰ 
مهر برای اورهال و تعویض سوخت رفته است که پیش بینی شده 1۰ دی ماه کار 

خود را آغاز خواهد کرد.
وی درباره روند ساخت دو نیروگاه دیگر در بوشهر نیز گفت: ما از زمانبندی 
عقب مانده ایم و در این شرایط در حال رایزنی هستیم، امید داریم بتوانیم منابع مالی 

آن را تامین کنیم و به این روند سرعت بدهیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی درباره توافق با آژانس در خصوص مجتمع کرج 
اظهار کرد: موضوع کرج در یک بسته است، موارد ادعایی و موضوع کرج به هم 

پیوند خورده اند و باید همزمان حل و فصل شوند.
اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه توافقی که قبلًا گفته بودید حاصل 
شده است؟ گفت: گفتگوهایی که با گروسی کردیم همان بحث کرج است که در 
حال رایزنی هستیم؛ هنوز این مسیر به انتها نرسیده است و بیشتر در چارچوب فشار 
سیاسی و عملیات روانی حداکثری است تا منطق و ضوابط؛ امیدوارم کشورمان هر 

چه زودتر از این مرحله عبور کند.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
ساری در مجلس معتقد است که موضوع 
شفافیت در کشور صرفا متعلق به قوه مقننه 
نیســت، بلکه باید در تمام قوای سه گانه 

انجام شود.
علی بابایــی کارنامی نماینده مردم 
ساری در مجلس شوای اسلامی درباره به 
نتیجه رسیدن طرح شفافیت آرا در مجلس، 
بیان کرد: قطعا طرح شفافیت آرا در مجلس 
به سرانجام خواهد رسید، اما نمایندگان هم 
برخی دغدغه ها را دارند که باید در حین 
بررســی این طرح به آنها توجه شــود.طرح شفافیت آرا نمایندگان یکی از اولین 
طرح هایی بود که در مجلس یازدهم مطرح شد، اما کلیات آن در صحن علنی رد 
و به کمیسیون آئین نامه داخلی مجلس ارجاع شد تا پیشنهادات جدید نمایندگان 
هم در آن طرح گنجانده شود و طرحی پخته تر به صحن مجلس بازگردد. او گفت: 
دغدغه اصلی ما در مجلس این است که موضوع شفافیت در کشور صرفا متعلق 
به قوه مقننه نیست، بلکه باید در تمام قوای سه گانه انجام شود؛ برای مثال اگر قرار 
است استاندار انتخاب شود باید آرای همه وزرا شفاف باشد که به  استاندار فلان 
شهر رای داده است یا خیر. همچنین آیا طرح ها و لولیح شورای عالی قضایی به 

اطلاع عموم خواهد رسید؟
بابایی کارنامه گفت: همچنین نمایندگان اعتقادشــان این است که شفافیت 
فقط متعلق به آرا نیســت بلکه شفافیت رفتار شخصیت ها و مقامات این کشور 
است؛ یعنی من نماینده باید شفافیت اداری و تصمیم گیری داشته باشم و لزوما مد 
نظر قرار دادن شفافیت آرای نمایندگان خیلی جای مانور ندارد. البته یک قدم رو 
به جلو است و ما از اساس این اقدام را قبول داریم و مجلس یازدهم بر روی این 

بحث اصرار دارد و انشالله به نتیجه خواهد رسید.
این نماینده معتقد اســت که هرچه شفافیت بیشــتر باشد بر جلوی رانت 

اطلاعاتی گرفته می شود و این در نهایت به نفع کشور است.
نماینده مردم ساری و میاندرود گفت: حرفی که آقای قالیباف درباره شفافیت 
آرا مطرح کردند این است ما همزمان با شفافیت آرا باید قانون انتخابات مجلس را 
هم اصلاح کنیم، یعنی قانون انتخابات استانی باشد و معتقدم که این حرف درست 
است، زیرا در تمام دنیا وقتی موضوع شفافیت مطرح می شود بحث احزاب مطرح 
است، یعنی نماینده درگیر روزمرگی دستگاه های اجرایی نیست. وقتی نماینده هم 
می خواهد طرح شفافیت آرا که یک طرح ملی است را به سرانجام برساند و هم 
از سوی دیگر باید روزانه آسفالت فلان روستا را به سرانجام برساند اشتباه است.

از سوی دیگر حسین محمدصالحی، نماینده مردم فریدون شهر در مجلس 
شورای اسلامی در واکنش به تصمیم مجلس برای جامع تر کردن طرح شفافیت و 
تعمیم آن به دستگاه ها و نهادهای دیگر گفته است: »اگر قرار است شفافیت محقق 
شود، نمایندگان باید آغازگر آن باشند و درست نیست که بگویند اگر فلان نهاد و یا 
دستگاه شفافیت را اجرا کنند، ما هم اجرا می کنیم و اگر آنان شفاف نباشند، مجلس 
هم نباید شفاف باشد. مجلس ابتدا باید شفافیت را از خودش آغاز کند و سپس از 

دیگر ارگان ها و دستگاه ها انتظار داشته باشد که شفاف عمل کنند.«

رئیس سازمان انرژی اتمی:

نیروگاه بوشهر ۱۰ دی مجددا 
آغاز به کار می کند

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی:

موضوع »شفافیت« صرفا متعلق به 
قوه مقننه نیست
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 گروه کاری متشکل از کمیسیون های تخصصی مجلس که طی فرصت ۱۰ روزه باید 
بودجه را بررسی کنند و مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات باید عملکرد شرکت 
ها را به طور دقیق برای اعمال در تلفیق بودجه بررسی کنند و شرکت هایی که بنا 
اســت با آن ها تسویه حساب شوند مشخص شود، به عنوان مثال اگر ۳۰ شرکت 
از ۳۷۷ شــرکت باید تعطیل شــوند یا به واحد اداری تبدیل شوند مشخص شود.


